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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
Készült: Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2023. július 20. 
(csütörtök) napján 10 órakor Szekszárd Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalának 
Dísztermében (7100 Szekszárd, Béla király tér 8.) megtartott rendkívüli, nyilvános üléséről. 
 
Jelen vannak: 
Gyurkovics János alpolgármester; 
Bomba Gábor     képviselő; 
Csötönyi László    képviselő; 
Faragó Zsolt    képviselő; 
Gréczy-Félegyházi Gyöngyvér  képviselő; 
Gulyás Róbert    képviselő; 
Illés Tamás     képviselő; 
Kővári László     képviselő; 
Máté Péter    képviselő; 
Móra Viktória     képviselő; 
Murvai Árpád képviselő; 
Szollár Zoltán képviselő; 
Rácz Zoltán    képviselő; 
 
Távolmaradását jelezte: 
Zaják Rita    képviselő; 
 
Távolmaradt: 
Ács Rezső                                                polgármester; 
 
Tanácskozási joggal megjelentek: 

dr. Biró Gyula aljegyző; 
dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető, jkv-vezető; 
Magyar Károly igazgatóságvezető; 
Katz Zoltánné igazgatóságvezető; 
Szántóné Karl Rita osztályvezető; 
Herr Teréz főépítész; 

 
Meghívott:    Tóth Gergely. 
 
Gyurkovics János alpolgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy az ülésen 13 
fő képviselő megjelent, a közgyűlés határozatképes, az ülést megnyitja. 
 
Gyurkovics János alpolgármester: Illés Tamás indítványát, a nyílt üléssel kapcsolatban 
javaslom a napirendre való felvételre. Ezt szavazzuk is meg mindjárt. 
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Máté Péter frakcióvezető: Tisztelt közgyűlés, tisztelt alpolgármester úr, a szemben levő 
kijelzőt, mi nem látjuk, az előző közgyűlésen sem volt jó, javíthatatlan, vagy mi a probléma? 
Miért nem látjuk? 
 
Gyurkovics János alpolgármester: Na most a következő a helyzet ezzel kapcsolatban, a 
Szilárddal ma beszéltem, egy kábelen múlik az egész, hát gyakorlatilag kellemetlen dolog, amit 
neked ki is fejtettem, hogy mára volt 3 hét vagy egy hónap, ezt régen meg lehetett volna 
csinálni, egy kábelen nem múlik és a másik része a dolognak, akkor normális közgyűlési 
formába tudnánk működni, ha vége a közgyűlésnek akkor légy szíves ez legyen az első dolgod, 
köszönöm szépen. Ez van ezzel kapcsolatban, akkor Illés Tamás képviselő úr előterjesztéséről 
szavazunk. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a „Szekszárd MJV közgyűlési indítványa a Szekszárd 
és Budapest közötti közvetlen vonatközlekedés visszaállítására, közlekedésfejlesztésekre” 
tárgyú előterjesztés napirendre vételére vonatkozó javaslatot, amelyet a Közgyűlés, 
melynek létszáma 13 fő, 13 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott. 
 
Gyurkovics János alpolgármester: A zárt ülés napirendi pontjai közé egy napirendi pont 
felvételét javaslom, a napirendi pontot Zaják Rita képviselő asszony kérte. Javaslat az Alisca 
Terra Kft-vel kapcsolatos döntések meghozatalára, a zárt ülés napirendi pontjai közé javaslom 
felvenni, személyi érintettség van és olyan stílusban, olyan rágalmak szerepelnek az 
előterjesztésben, amit zárt ülésen javaslok megtárgyalni. 
 
Faragó Zsolt képviselő: Köszönöm szépen a szót! Tisztelt Közgyűlés! Üdvözlök mindenkit, az 
lenne a kérésem, hogy a zárt üléssel kezdjük, hogyha ez megoldható, tehát ne a nyílt ülésekkel 
kezdjük, hanem a zárt üléssel kezdjük a tárgyalást, köszönöm. 
 
Gyurkovics János alpolgármester: Rendben van, a napirendi pontokat a nyílt ülésen el kell 
fogadni és utána akkor zárt üléssel kezdi a közgyűlés és úgy következik a nyílt ülés. Aki ezzel 
egyetért, hogy a Zaják Rita által kért előterjesztést a napirendi pontok közé felvegyük, most 
szavazzon. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a „Javaslat az Alisca Terra Kft-vel kapcsolatos 
döntések meghozatalára” tárgyú előterjesztés zárt ülés napirendre vételére vonatkozó 
javaslatot, amelyet a Közgyűlés, melynek létszáma 13 fő, 12 igen szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett elfogadott. 
 
Gyurkovics János alpolgármester: Szavazunk a nyílt napirendi pontokra a kiküldött és az Illés 
Tamás képviselő úr által kiegészített napirendi ponttal. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a nyilvános ülés napirendjének elfogadására 
vonatkozó javaslatot, amelyet a Közgyűlés, melynek létszáma 13 fő, 13 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott. 
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Gyurkovics János alpolgármester: Akkor a zárt ülés napirendi pontjaira szavazzunk, a 
kiküldöttre és amit most felvettünk. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a zárt ülés napirendjének elfogadására vonatkozó 
javaslatot, amelyet a Közgyűlés, melynek létszáma 13 fő, 13 igen szavazattal, egyhangúlag 
elfogadott. 
 
Gyurkovics János alpolgármester: Most a nyílt és a zárt ülés napirendi pontjait együttesen 
szavazzuk meg. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a teljes ülés napirendjének elfogadására vonatkozó 
javaslatot, amelyet a Közgyűlés, melynek létszáma 13 fő, 13 igen szavazattal, egyhangúlag 
elfogadott, és az alábbi napirendet állapította meg: 
 

NAPIREND 
 
ZÁRT ÜLÉS: 
 
1. Javaslat az Alisca Terra Kft-vel kapcsolatos döntések meghozatalára 
(szóbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 
Előadó: Gyurkovics János alpolgármester 
 
2. A Szekszárdi Sportközpont Közhasznú Nonprofit Kft. gazdasági átvilágítása és annak 
megtárgyalása 
(174. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Murvai Árpád képviselő 
Előadó: Murvai Árpád képviselő 
 
NYILVÁNOS ÜLÉS: 
 
3. Javaslat közterület (a Szekszárd 5366/28. hrsz-u, közforgalom elől el nem zárt magánút) 
elnevezésének megváltoztatására 
(166. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 
Előadó: dr. Biró Gyula aljegyző 
Meghívott: Tóth Gergely ügyvezető igazgató 
 
4. Javaslat a főállású alpolgármester illetményének és költségtérítésének megállapítására 
(167. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Máté Péter elnök 
Előadó: Máté Péter elnök 
Véleményezésre felkérve: PB 
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5. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének ……/2023. (……..) 
önkormányzati rendelete a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 29/2019. (XII. 23.) 
önkormányzati rendelet, valamint a hozzá kapcsolódó egyéb rendelet módosításáról 
(171. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Bomba Gábor képviselő 
Előadó: Bomba Gábor képviselő 
 
6. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének……/2023. (……) 
önkormányzati rendelete a közterületi parkolók üzemeltetéséről és a parkolási díjakról 
szóló 5/2015. (II. 11.) önkormányzati rendelet módosításáról 
(172. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: dr. Biró Gyula aljegyző 
Előadó: dr. Varga András osztályvezető 
 
7. Javaslat a Szent Anna Római Katolikus Gondnokság RÉV Szenvedélybeteg-segítő 
Szolgálattal kötött ellátási szerződés módosítására 
(160. számú előterjesztés, amely a Közgyűlés 2023. június 29. napi ülésére kiküldésre került) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 
Előadó: dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető 
Véleményezésre felkérve: SZEKÖF 
 
8. A településrendezési terv 2023/1. részleges módosításához (Bor utca és Bátaszéki út) 
kapcsolódó partnerségi egyeztetés lezárása 
(168. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Herr Teréz főépítész 
Előadó: Herr Teréz főépítész 
 
9. A településrendezési terv 2023/1. sz. (Bor utca és Bátaszéki út) részleges módosításának 
megindításáról szóló döntések kiegészítése 
(173. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Herr Teréz főépítész 
Előadó: Herr Teréz főépítész 
 
10. Javaslat a Holokauszt áldozatainak emléket állító, réztáblával ellátott kövek 
elhelyezéséhez szükséges hozzájárulás megadására 
(170. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Magyar Károly igazgatóságvezető 
Előadó: Magyar Károly igazgatóságvezető 
 
11. Szekszárd MJV közgyűlési indítványa a Szekszárd és Budapest közötti közvetlen 
vonatközlekedés visszaállítására, közlekedésfejlesztésekre 
(írásbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Illés Tamás képviselő 
Előadó: Illés Tamás képviselő 



 

   

 

5 

Gyurkovics János alpolgármester: Megállapítom, hogy a napirendi pontok elfogadása 
rendben van, a Közgyűlés zárt üléssel folytatja munkáját. Kérem szépen a zárt ülés feltételeit 
megteremteni. 
 

 
A Közgyűlés 10 óra 4 perctől 10 óra 34 percig zárt ülést tartott, majd a zárt ülés befejeztével, 
10 óra 38 perckor nyilvános ülés folytatja munkáját az elfogadott napirend alapján. 
 
3. Javaslat közterület (a Szekszárd 5366/28. hrsz-u, közforgalom elől el nem zárt magánút) 
elnevezésének megváltoztatására 
(166. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 
Előadó: dr. Biró Gyula aljegyző 
Meghívott: Tóth Gergely ügyvezető igazgató 
 
dr. Biró Gyula aljegyző: Tisztelt Alpolgármester Úr! Tisztelt Közgyűlés! Ugye ezt a témát 
egyszer már tárgyalta a Közgyűlés, az előterjesztésben részletesen leírtuk, illetve a döntést 
követően pedig az ügyvezető úrtól érkezett ismét egy kérelem, ami a mostani előterjesztés 
mellékletét képezte, ezért hoztuk vissza a témát még egyszer napirendre, köszönöm szépen. 
 
Máté Péter frakcióvezető: Igazgató úr én azt szeretném kérdezni tőled, hogy a Városkapu 
lakóparkhoz, mint elnevezéshez miért ragaszkodtok és miért nem jó nektek a Csatári lakópark 
elnevezés? Szeretném hogyha ezt kifejtenéd itt, hogy miért hoztátok ezt vissza és miért nem 
jó ez nektek. 
 
Tóth Gergely ügyvezető igazgató: Tisztelt Alpolgármester Úr! Tisztelt Közgyűlés! Azért 
kértem, hogy hozzuk vissza az elnevezést, mert ugye elég sok, azt gondolom, hogy jogos 
érdekünk fűződik, de először is szerettem volna megköszönni a város támogatását, már a 
projekt fejlesztésnél is és azóta is töretlenül halad, szerettem volna megköszönni a város 
lakóinak is, hogy még eltűrik és elviselik a zajjal járó beruházásunkat és azt gondolom, hogy 
beruházással, illetve a körülötte lévő fejlesztésekkel hozzá tudunk járulni a város szebbé 
tételéhez. Ugye ennek tükrében kötöttük a várossal azt a megállapodást is, amiben közel fél 
kilométer járdát fogunk saját költségen megvalósítani, a Vitéz utcát 3 és fél méteres 
szélességben kiszélesítjük, kb. 40 darab parkolóhelyet építünk, amit díjmentesen ugyanúgy, 
ahogy az utcát és a járdát is átadjuk a városnak, meg a környéken a beépített szakaszon 
teljeskörűen fejlesztjük majd a közvilágítást, ez is a beruházói költségen, térítésmentesen 
kerül át a városhoz. Azt gondolom, hogy így a Városkapu lakópark és városkapu beruházás 
most már 2 és fél éve fut, illetve köztudatban van, hozzájárul a város fejlődéséhez, ami miatt 
kértük ezt a névhasználatot az az, hogy már a 0 -dik naptól ezt a nevet használjuk, az összes 
sajtó eseményen, megjelenésen olyan sajtómegjelenésen, ahol közösen az önkormányzattal 
voltunk, alpolgármester úr volt olyan szíves és a projektindító sajtótájékoztatón is részt vett a 
város részéről. Minden kiadványunkban, minden technikai leírásunkban, 
engedélykérelemben, szerződésben ez a név szerepel, továbbá a vevők is ezt a nevet 
megszerették és körülbelül most már ugye 25 lakásértékesítés sikerült, 25 család már biztosan 
folytatja az életét Szekszárdon és mindenki ezt a nevet érzi magáénak. Azt gondolom, hogy 
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egy másik névnek a használata itt üzleti szempontból is hátrányosan érint minket, tehát 
belement 2 év reklámköltség, marketingköltség, át kell akkor mindent írnunk majd ennek 
megfelelően, úgyhogy én ezért kérem szépen tisztelettel a közgyűlést, hogy a városkapu 
lakópark nevet, amit igazából mindannyian használunk, azt használhassuk az után is, 
köszönöm szépen! 
 
Rácz Zoltán Rókus képviselő: Köszönöm szépen a szót, én voltam az első, aki ez ellen a 
Városkapu ellen szólt, hogy nem jó ez a név. Elfogadom azt, amit elmondott ügyvezető úr, 
azzal a kiegészítéssel szeretném, hogy aljegyző úr és a főépítész asszony, ha bármikor ilyen 
szituáció adódik, akkor ne hozzuk egymást kellemetlen helyzetbe, a névhasználat és az 
elnevezés az közgyűlési határozat kérdése, tehát ne hagyjuk ezt szabadjára engedni, hanem 
igenis ez kerüljön közgyűlés elé, hogyha bármikor ilyen léptékű dolog adódik, köszönöm 
szépen! 
 
Gyurkovics János alpolgármester: Köszönöm szépen, kérdése van-e még valakinek? Kérdés 
nincs, megnyitom a vitát, vitába kíván-e valaki szólni? 
 
Faragó Zsolt képviselő: Köszönöm szépen a szót, nyilvánvalóan egyértelmű és érthető, hogy 
nagy problémákat okozna, költségeket, szerződéseket kellene átírni, a 25 lakás már megvan, 
ott ez a név szerepel, csak jelezni próbálom, hogy ezt a nevet kellene most már támogatnunk, 
hogy ne okozzon problémát se a vásárlóknak, se a kivitelezőnek, bár nem tudom, hogy ki volt 
ennek az eszmei szerzője, hogy miért utólag tudtuk meg, hogy ez már így lett elnevezve, 
belement a rengeteg marketingköltség, talán mivel hogy nem ez a városkapunk, még nincs is 
ott a közelébe a Béri Balogh fa, amelyik közelbe lenne, hogy esetleg valamivel szimbolizálni 
lehetne, hogy a Városkapu valamelyest oda a város határába kerüljön, és akkor az utaljon arra, 
hogy ez az első park, városkapuban vagy bocsánat, lakópark esetleg, hogy van-e erre valami 
mód, illetve van-e valami ötlete a kivitelezőnek erre, hogy hogy lehetne ezt, nem városkapu 
lakóparkot valahogy városkapura utaló szimbólummal ott a város szélén esetleg a főút mellett 
valamivel ellátni. Ez csak egy ötlet, feltevés volt, ez kérem, hogy vitassuk meg, köszönöm 
szépen. 
 
Gyurkovics János alpolgármester: Vitába kíván-e még valaki szólni? Ha nem, akkor a vita 
szakaszt lezárom, határozathozatal következik, akkor az egyes határozati javaslat, most 
szavazzunk. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés, melynek 
létszáma 13 fő, 13 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének  

293/2023. (VII.20.) határozata 
a Szekszárd 5366/28 hrsz-ú magánút elnevezésének megváltoztatásáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése  
 

1. A 106/2023.(V.4.) határozatát visszavonja.  

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Gyurkovics János alpolgármester 
 

2. A Szekszárd 5366/28 hrsz-ú, közforgalom elől el nem zárt magánút nevét az alábbiak 

szerint állapítja meg: 

„Városkapu lakópark” 
 

Határidő: azonnal 
Felelős: Gyurkovics János alpolgármester 

 
3. Felhívja a Polgármesteri Hivatalt, hogy lássa el a közterületnév megállapításával 

kapcsolatos hatósági és egyéb szervezési feladatokat. 

Határidő:  
1. Az utca elnevezéssel kapcsolatos hirdetmény közzététele: 2023. július 31. 

2. Házszámok rendezése: 2023. augusztus 31. 

3. Utca- és házszámtáblák kihelyezése: azok gyártását és szállítását követő 15 nap 

4. Illetékes Okmányiroda, a közüzemi szervek értesítése a változásról: 2023. augusztus 31. 

Felelős: dr. Biró Gyula aljegyző 
 
4. Javaslat a főállású alpolgármester illetményének és költségtérítésének megállapítására 
(167. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Máté Péter elnök 
Előadó: Máté Péter elnök 
Véleményezésre felkérve: PB 
 
Máté Péter frakcióvezető: Tisztelt Közgyűlés! Mindannyian látjuk, hogy Gyurkovics János 
alpolgármester a polgármesteri teendőket látja el hosszú ideje, az illetményének 
megállapításakor a jelenleg jelen nem lévő képviselőtársunk nem szerette volna ezt 
támogatni, úgyhogy én javaslom, főleg most, miután ténylegesen polgármesteri feladatokat 
lát el továbbra is, ugye polgármestert nem látunk, ettől kezdve javaslom, hogy az illetményét 
a maximumra, a polgármesteri illetmény 90%-ára módosítjuk, továbbá a költségtérítését 
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ugyanehhez igazítva, a polgármesteri illetmény 90%-ára módosítsuk és szeretném hogyha ezt 
a közgyűlés támogatná, köszönöm szépen. 
 
Gyurkovics János alpolgármester: Szavazás következik, a szavazással kapcsolatban 
érintettséget jelentek be, nem kívánok szavazni. köszönöm szépen, parancsoljatok.  
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés, melynek 
létszáma 13 fő, 11 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott és az alábbi 
határozatot hozta: (Gyurkovics János alpolgármester a szavazásban nem vett részt.) 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének  
294/2023. (VII.20.) határozata 

az alpolgármester illetményének és költségtérítésének megállapításáról 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése  
 

1. Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 80. § (1) 
bekezdésében foglaltak alapján 2023. augusztus 1. napjával a főállású alpolgármester 
havi illetményét a polgármester illetményének 90 százalékában, vagyis 1.170.000 
forint összegben állapítja meg; 
 
Határidő: A döntéshozatal napja 
Felelős: Gyurkovics János alpolgármester 
 

2. Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 80. § (3) 
bekezdésében foglaltak alapján 2023. augusztus 1. napjával a főállású alpolgármester 
havi költségtérítését az 1.) pontban foglaltakra tekintettel 175.500 forint összegben 
állapítja meg;  
 
Határidő: A döntéshozatal napja 
Felelős: Gyurkovics János alpolgármester 
 

3. felhívja a Polgármesteri Hivatal Gazdasági Igazgatóságát, hogy az 1-2.) pontban 
meghatározott havi illetmény és költségtérítés összegének forrását az Önkormányzat 
éves költségvetésének terhére biztosítja; 

 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Szántóné Karl Rita osztályvezető 
 

4. felhívja a Polgármesteri Hivatalt az 1-2.) pontban foglaltakkal kapcsolatban a szükséges 
intézkedések megtételére. 
 
Határidő: A döntéshozatalt követő 5 napon belül 
Felelős: Szántóné Karl Rita osztályvezető 

Majnayné Sajben Anna igazgatóságvezető 
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5. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének ……/2023. (……..) 
önkormányzati rendelete a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 29/2019. (XII. 23.) 
önkormányzati rendelet, valamint a hozzá kapcsolódó egyéb rendelet módosításáról 
(171. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Bomba Gábor képviselő 
Előadó: Bomba Gábor képviselő 
 
Bomba Gábor képviselő: Köszönöm szépen a szót, a módosítás arra vonatkozik, hogy a 
településképi eljárásokban a GVB-t is vonjuk be és a Gazdasági Bizottság minden ilyen eljárást 
lásson és hogy hagyjon jóvá, hogy ne forduljanak elő olyan esetek, mint ahogy senki nem tud 
egy bizonyos beruházásról, parkoló eladásról vagy bármilyen építkezésről. Nyilván nyilvános 
ülésen fogjuk tárgyalni, így a városlakók is értesülhetnek minden ilyen beruházásról, ha valami 
történik a városban, köszönöm. A bizottság támogatja az előterjesztést. 
 
Rácz Zoltán Rókus képviselő: Köszönöm szépen a szót, ezzel kapcsolatos a kérdésem, a Skála 
áruházzal múlt héten csütörtökön tartottunk egy egyeztetést, itt volt a Skála áruház 
beruházásnak ugye a vezetősége, mindenféle vezető beosztású tagja a konzorciumnak, illetve 
az Rt-nek, akik ezt a beruházást csinálják, és az derült ki a megbeszélésen, hogy 
tulajdonképpen a város nem tudja, hogy mi készül, nem tudja, hogy mennyi parkolóra lenne 
ott szükség és egyáltalán valami nem gömbölyű, itt megint ugyanúgy mint az összes többinél, 
én azt kérem a Főépítész Asszonytól, mivel ezt személyesen kértem azon a megbeszélésen, 
hogy amint beérkezik a tájékoztatás, hogy mi készül, mennyi parkoló igénye van és hogy tudják 
ezt megoldani, azonnal továbbítsa részemre ezt, illetve a képviselők részére, gyakorlatilag 
eltelt egy hét, az ottani megbeszélésen úgy tűnt, hogy ez egynapos téma, tehát nem kérdés, 
hogy ez megvan. Na most hogyha kiderül az, hogy ez egy hónappal az átadás előtt még mindig 
nem tiszta, akkor valami nagyon nincs rendben, köszönöm szépen! 
 
Gyurkovics János alpolgármester: Köszönöm szépen, ehhez kapcsolódóan a főépítész 
asszonyt én megkerestem és a főépítész asszony a jelenlegi álláspontról adott egy listát, amit 
én átadtam elnök úrnak ott, ahol fel voltak sorolva, de gyakorlatilag még nem volt végleges 
vagy nem végleges, nem tudom, hogy azóta főépítész asszonynak vannak-e plusz információi. 
 
Herr Teréz főépítész: Köszönöm szépen, én alpolgármester úrnak azokat az üzleteket 
mondtam el, amelyeket a múlt heti egyeztetésen a cég képviselői szóban felsoroltak, én ezt 
jegyzeteltem és azokat mondtam alpolgármester úrnak, de képviselő úr is ott volt és ezek 
közül úgy tűnt, hogy azért még jó néhány bizonytalan, mi azóta ettől a cégtől semmilyen jelzést 
nem kaptunk, se telefonon, se írásban, semmilyen formában. 
 
Rácz Zoltán Rókus képviselő: Én azt kérdezném, hogy kértétek-e vagy sürgettétek-e ezt a 
tájékoztatást, ugyanis tényleg itt annyira utolsó pillanatban van és fölmerültek olyan kérdések 
is, ami a városnak a terület bérbeadásával, illetve a városnak a dolgával is kapcsolatos, tehát 
ez így nem jó, hogy nem tudunk semmiről semmit és a város is olyan helyzetbe kerül, hogy 
majd rendkívüli közgyűlést kell összehívni, hogy egy ilyen akármilyen kis ügyben döntést 
hozzunk, szóval pörgetni kellene ezeket az eseményeket. 
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Herr Teréz főépítész: Köszönöm szépen, tehát a múlt hét óta nem sürgettük, azt megelőzően, 
hogy a múlt heti egyeztetés létrejött, ahhoz azt legalább 4 alkalommal sürgettük és kértük 
telefonon, írásban, e-mailben minden egyéb módon, a múlt hét óta nem sürgettük.  
 
Rácz Zoltán Rókus képviselő: Kérném szépen a képviselők részére megküldeni azt az anyagot, 
hogy a város milyen engedélyt, milyen hozzájárulást adott eddig erre a skála Áruháznak, 
dokumentumokkal, nem szóbeli tájékoztatással, dokumentummal, feltételezem, hogy olyan 
sok nincsen, de valami mégiscsak kell, hogy legyen, ha eljutottunk odáig, hogy egy hónappal 
az átadás előtt olyan állapotban van egy hatalmas nagy beruházás, mert egyébként ez egy 
nagy beruházás, 5000 négyzetméter alapterületű. Köszönöm szépen! 
 
Murvai Árpád képviselő: Szintén a kérdés szakaszba szeretném kérdezni, egy másik 
tulajdonosváltással kapcsolatos állapotot, tisztelettel kérdezném az aljegyző urat, hogy 
történtek-e lépések, engedélyek kiadása, esetleges visszavonása, érkezett-e válasz a 
Kormányhivataltól arra a határozatunkra, hogy vizsgálják fölül ennek a Arany János utcai 
tulajdonosváltásnak a körülményeit, hogy van-e valami elmozdulás. Ennek a körzetnek én 
vagyok a képviselője, és gondolom a határozatunknak megfelelően erről vagy ezekről tudnom 
kell. Köszönöm. 
 
dr. Biró Gyula aljegyző: Tisztelt Közgyűlés! Tehát az Arany János utcai parkolókkal kapcsolatos 
áruház létesülés, köztudott nem titok, a Lidl áruház jelentett be, kereskedelmi tevékenységet 
szeretne folytatni, a közgyűlés legutóbbi döntésével kérte a Kormányhivatal eljárását, vizsgálja 
felül az eljárást, amit a Kormányhivatalnak megküldtünk július 12-én, azóta a 
Kormányhivataltól nem érkezett semmilyen válasz, kifogás, hiánypótlás, tehát semmi nem jött 
részükről, hogy esetleg még kérnének dokumentumot vagy valami, tehát mi a levelet megírtuk 
12-én és a rendszer vissza jelezte, hogy azt a levelet átvették és megnyitották, tehát 
tudomással rendelkeznek erről levélről, köszönöm. 
 
Gyurkovics János alpolgármester: 2 részből áll a dolog, először a rendeletet fogadjuk el és egy 
határozati javaslattal Rácz Zoltán képviselő úr javaslata kerül majd elfogadásra, hogy a 
képviselők írásban értesítve legyenek erről a dologról, erre gondolt képviselő úr, rendben van. 
A kiküldött rendeletre most szavazunk. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a rendelettervezet elfogadására irányuló javaslatot, 
amelyet a Közgyűlés - melynek létszáma 13 fő - 12 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett 
elfogadott, és az alábbi rendeletet alkotta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
24/2023. (VII.21.) önkormányzati rendelete 

a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 29/2019. (XII. 23.) önkormányzati rendelet, 
valamint a hozzá kapcsolódó egyéb rendelet módosításáról 

 

(A rendelet jelen jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
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Gyurkovics János alpolgármester: A képviselő úr által előterjesztett határozati javaslat, hogy 
a képviselők írásban kapjanak tájékoztatást, erről szavazzunk. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés, melynek 
létszáma 13 fő, 13 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta:  
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének  
295/2023. (VII.20.) határozata 

a Polgármesteri Hivatal felkéréséről adatszolgáltatás vonatkozásában a Skála Áruházat 
érintően 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhívja a Polgármesteri Hivatalt, 
hogy a Skála Áruház vonatkozásában küldje meg a képviselők részére, hogy milyen engedélyek 
és hozzájárulások kerültek kiadásra. 
 
6. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének……/2023. (……) 
önkormányzati rendelete a közterületi parkolók üzemeltetéséről és a parkolási díjakról 
szóló 5/2015. (II. 11.) önkormányzati rendelet módosításáról 
(172. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: dr. Biró Gyula aljegyző 
Előadó: dr. Varga András osztályvezető 
 
Bomba Gábor képviselő: A Gazdasági és Városfejlesztési Bizottság támogatja az előterjesztést. 
 
Magyar Károly igazgatóságvezető: Köszönöm a szót, tisztelt közgyűlés, a rendeletváltoztatás 
arról szól, hogy a zöldváros beruházás ideje alatt, ez körülbelül 4 hónap, a 160-as előtti 
parkolók egy része a munkálatok miatt munkaterületté vált, lezárásra került, ezért a lakóknak 
biztosítani kell a parkolást. Volt ez a gondolat, hogy a Mészáros Lázár utca, Auguszt Imre utca, 
Tinódi utca által körbe foglalt tömböt is lehetővé tegyük, hogy ezek a lakosok ott használják a 
parkolást, ez jelenleg most ideiglenes, tehát január 20-áig szólna, ez a változtatás. 
 
Gyurkovics János alpolgármester: Szavazás következik. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a rendelettervezet elfogadására irányuló javaslatot, 
amelyet a Közgyűlés - melynek létszáma 13 fő - 12 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett 
elfogadott, és az alábbi rendeletet alkotta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének 
25/2023. (VII.21.) önkormányzati rendelete 

a közterületi parkolók üzemeltetéséről és a parkolási díjakról szóló 5/2015. (II. 11.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 

(A rendelet jelen jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
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7. Javaslat a Szent Anna Római Katolikus Gondnokság RÉV Szenvedélybeteg-segítő 
Szolgálattal kötött ellátási szerződés módosítására 
(160. számú előterjesztés, amely a Közgyűlés 2023. június 29. napi ülésére kiküldésre került) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 
Előadó: dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető 
Véleményezésre felkérve: SZEKÖF 
 
Gréczy-Félegyházi Gyöngyvér képviselő: A bizottság tárgyalta és a szerződés módosítását 
támogatja. 
 
dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető: Nekem az intézményvezető asszony még a júniusi 
rendes közgyűlést megelőzően, mikor bent volt a hivatalban, jelezte, hogy szeretne benyújtani 
a Minisztériumhoz egy pályázatot. Úgy tudom, hogy ennél a pályázatnál számít a benyújtásnak 
a sorrendje is, viszont ezt a pályázatot csak akkor tudja benyújtani, hogyha az ellátási 
szerződésében szerepel ez a 2 feladat, amit még bele szeretne rakni, így ezt a 2 feladatot 
javasoljuk berakni a szerződésbe, ez nekünk többlet kötelezettséggel nem jár, az évente 
folyósítandó összeget a költségvetési rendeletbe hagyjuk mindig jóvá. 
  
Gyurkovics János alpolgármester: Itt a szenvedélybetegek lakhatási támogatásáról és a 
pszichiátriai betegek nappali ellátásáról van szó. A határozati javaslatról szavazunk. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés, melynek 
létszáma 13 fő, 12 igen szavazattal, 1 nem szavazat mellett elfogadott és az alábbi 
határozatot hozta:  
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének  
296/2023. (VII.20.) határozata 

a Szent Anna Római Katolikus Gondnokság RÉV Szenvedélybeteg-segítő Szolgálattal kötött 
ellátási szerződés módosításáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése  

1. dönt a Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Szent Anna Római Katolikus 
Gondnokság RÉV Szenvedélybeteg-segítő Szolgálat között 2019. április 25. napján 
létrejött ellátási szerződés módosításáról; 
 
Határidő: döntéshozatal napja 
Felelős: Gyurkovics János alpolgármester 
 

2. felhatalmazza az alpolgármestert a szerződésmódosítás végleges tartalmának 
jóváhagyására; 
 
Határidő: döntéshozatal napja 
Felelős: Gyurkovics János alpolgármester 
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3. felhívja a Polgármesteri Hivatalt a szerződésmódosítás aláíratásával kapcsolatos 
intézkedések megtételére. 
 
Határidő: 2023. július 30. 
Felelős: dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető 

 
8. A településrendezési terv 2023/1. részleges módosításához (Bor utca és Bátaszéki út) 
kapcsolódó partnerségi egyeztetés lezárása 
(168. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Herr Teréz főépítész 
Előadó: Herr Teréz főépítész 
 
Gyurkovics János alpolgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Gazdasági és Városfejlesztési 
Bizottság, elnök úr. 
 
Bomba Gábor képviselő: A bizottság támogatja a lezárást.  
 
Gyurkovics János alpolgármester: Köszönöm szépen, előadó Herr Teréz főépítész asszony, 
nincs kiegészíteni valója. Köszönöm szépen, kérdése, van-e valakinek a napirendi ponthoz? 
Kérdés nincs, vitába kíván-e valaki szólni? Nem, a vitát lezárom, a kiküldött határozati 
javaslatra szavazzunk. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés, melynek 
létszáma 13 fő, 12 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott és az alábbi 
határozatot hozta:  

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének  

297/2023. (VII.20.) határozata 
a településrendezési terv 2023/1. részleges módosításához  

(Bor utca és Bátaszéki út) kapcsolódó  
partnerségi egyeztetés lezárásáról 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a településrendezési terv 2023/1. 
részleges módosítása (Bor utca és Bátaszéki út) tárgyában  

1. megállapítja, hogy a partnerségi egyeztetés szabályosan zajlott le; 

2. megállapítja, hogy a módosítással kapcsolatban vélemény nem érkezett; 

3. dönt arról, hogy a partnerségi egyeztetést lezártnak nyilvánítja. 

 
Határidő: A döntéshozatal napja 
Felelős:  Herr Teréz 
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9. A településrendezési terv 2023/1. sz. (Bor utca és Bátaszéki út) részleges módosításának 
megindításáról szóló döntések kiegészítése 
(173. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Herr Teréz főépítész 
Előadó: Herr Teréz főépítész 
 
Bomba Gábor képviselő: A bizottság a kiegészítés elfogadását támogatja. 
 
Gyurkovics János alpolgármester: Köszönöm szépen, előadó Herr Teréz főépítész asszony, 
kiegészíteni valója nincs. Kérdést nem látok. Kíván-e valaki szólni? Nem, a vita szakaszt 
lezárom, akkor a határozati javaslatra szavazunk, most szavazzatok.  
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés, melynek 
létszáma 13 fő, 12 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott és az alábbi 
határozatot hozta:  
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének  
298/2023. (VII.20.) határozata 

a településrendezési terv módosításához (Bor utca)  
kapcsolódó döntés kiegészítéséről 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése dönt arról, hogy Szekszárd Megyei 
Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 24/2023. (III.2.) számú, a településrendezési 
tervnek borászati üzem bővítési területe kapcsán történő módosításáról szóló határozatát 5. 
ponttal egészíti ki:  
5. az 1/1. mellékletet képező Települési főépítészi feljegyzést elfogadja. 
 
Határidő: A döntéshozatal napja 
Felelős:  Herr Teréz 
 
Gyurkovics János alpolgármester: A kettes határozati javaslatról szavazunk most. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés, melynek 
létszáma 13 fő, 12 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott és az alábbi 
határozatot hozta:  
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 
299/2023. (VII.20.) határozata 

a településrendezési terv módosításához (Bátaszéki út)  
kapcsolódó döntés kiegészítéséről 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése dönt arról, hogy Szekszárd Megyei 
Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 25/2023. (III.2.) számú, a településrendezési 
tervnek a Bátaszéki úti egészségügyi centrum létesítése kapcsán történő módosításáról szóló 
határozatát 5. ponttal egészíti ki:  
5. a 2/1. mellékletet képező Települési főépítészi feljegyzést elfogadja. 
 
Határidő: A döntéshozatal napja 
Felelős:  Herr Teréz 
 
10. Javaslat a Holokauszt áldozatainak emléket állító, réztáblával ellátott kövek 
elhelyezéséhez szükséges hozzájárulás megadására 
(170. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Magyar Károly igazgatóságvezető 
Előadó: Magyar Károly igazgatóságvezető 
 
Gyurkovics János alpolgármester: Ezzel a napirendi ponttal kapcsolatban annyit szeretnék 
mondani, hogy a hitéleti alap felosztásával kapcsolatban, a pénzösszeg meg lett szavazva, a 
Friedman Tamás úrral én ebben az ügyben többszörösen egyeztetést végeztem, kialakult a 
konkrét hely és a konkrét kivitelező, itt gyakorlatilag a városnak tudomásul kell venni, el kell 
fogadni, hogy ezek a botlatókövek hova lesznek elhelyezve. A kiküldött határozati javaslatban 
egyértelműen benne van, és gyakorlatilag hát örülünk annak, hogy ez így megvalósul és 
szolgálja a város lakóit és a megfelelő megemlékezést és emlékezést biztosítja. A kiküldött 
határozati javaslatra szavazzunk, a Bartina utcában lesz 2, a Rákóczi utcában 1, a Széchenyi 
utcában 2 és a Szent István téren egy botlatókő. Most szavazzunk!  
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés, melynek 
létszáma 13 fő, 13 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta:  

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének  

300/2023. (VII.20.) határozata 
Holokauszt áldozatainak emléket állító, réztáblával ellátott kövek elhelyezéséhez 

szükséges hozzájárulás megadásáról 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlése 
 
1. erkölcsileg támogatja a Magyar Zsidó Kulturális Egyesület (1065 Budapest, Révay u. 16.) a 

Holokauszt áldozatainak emléket állító, réztáblával ellátott botlatókövek 

• Szekszárd, Bartina u. 3., 

• Szekszárd, Rákóczi u. 10., 

• Szekszárd, Széchenyi u. 37-39., 
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• Szekszárd, Szent István tér 28. 

számú épületek előtti közterületen történő elhelyezésére vonatkozó kezdeményezését. 
 

Határidő:  döntéshozatal napja 
Felelős:  Gyurkovics János alpolgármester 
 
2. hozzájárul Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának tulajdonában álló, a  

• Szekszárd, Bartina u. 3. szám előtti közterületen 2 db, 

• Szekszárd, Rákóczi u. 10. szám előtti közterületen 1 db, 

• Szekszárd, Széchenyi u. 37-39. szám előtti közterületen 2 db, 

• Szekszárd, Szent István tér 28. szám előtti közterületen 1 db 

botlatókő elhelyezéséhez, a helyszínek előkészítéséhez, a botlatókövek rögzítéséhez az 
alábbiak szerint: 
 
A botlatókövek 
állíttatója: Magyar Kulturális Zsidó Egyesület 
anyaga: geometrikus formájú beton rézlemezzel 
mérete: 96 x 96 x 100 mm 
 
A botlatókövek tulajdonosa az Egyesület, a tulajdonjoggal kapcsolatos feladatokat 
(karbantartás, felújítás, biztosítás stb.) az Egyesületnek saját költségén kell végeznie. A 
botlatókövek esetleges megrongálódása, elhasználódása vagy illegális eltávolítása esetén az 
Önkormányzat nem vállal felelősséget. A botlatóköveket érintő munkavégzés esetén – az 
Egyesület tájékoztatását követően – a munkálatokat végző gondoskodik a botlatókövek 
felszedéséről, tárolásáról és visszahelyezéséről. 
 
Határidő:  döntéshozatal napja 
Felelős:  Gyurkovics János alpolgármester 
 
3. felhívja a Polgármesteri Hivatalt az 1-2. pontban foglaltak alapján a tulajdonosi 

hozzájáruló nyilatkozat előkészítésére és az alpolgármestert annak aláírására. 

 
Határidő:  2023. július 31. 
Felelős:  Gyurkovics János alpolgármester 
    Magyar Károly igazgatóságvezető 
 
11. Szekszárd MJV közgyűlési indítványa a Szekszárd és Budapest közötti közvetlen 
vonatközlekedés visszaállítására, közlekedésfejlesztésekre 
(írásbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Illés Tamás képviselő 
Előadó: Illés Tamás képviselő 
 
Illés Tamás képviselő: Tisztelt Közgyűlés, alpolgármester úr, köszönöm a szót, és azt, hogy 
napirendre vettük ezt a közérdekű témát. Egy meglehetősen nagy területet ölel fel ugyan az 
előterjesztés, elsősorban a Szekszárd és a főváros közti közvetlen vasúti közlekedés 
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visszaállítását célozza, de ennél nagyobbat kell álmodnunk, egy komplex közlekedés fejlesztés 
elindításának lehetne ez az első lépése, minden mindennel összefügg elv alapján az utóbbi 
időszak örvendetes híre volt, hogy nem kevés munkával úgy tűnik, hogy az M9-es visszakerült 
az eredeti szekszárdi nyomvonalra, ami a város érdekében egy rendkívül fontos lépés, 
feltételezve, hogy ez megvalósul, Duna híddal észak-déli csomóponttal és egy villamosított 
vasútvonallal. Szekszárd egy kiemelt logisztikai központtá válhatna az országban, 2013-ban 
történt egy viszonylag nagyobb felújítás a vasútvonalon, persze ez messze sem elégséges, 
ismerjük a MÁV-nak a rengeteg problémáját, amivel küzd, a napokban itt a leforrázott 
utasoktól kezdve sok mindent hallottunk, de 3-4 számot csak ide kéne hozzak. 140 éve gördült 
be az első vonat Szekszárdra és 100 éve már volt közvetlen közlekedés Szekszárd és Budapest 
között, a 2013-as felújítást megelőzően 4 közvetlen vonatpár szolgálta ki a szekszárdiakat és a 
térségben élőket, mintegy 120.000 emberről beszélünk, ha Baját is idevesszük, Baját, mint új 
megyei jogú várost. Polgármester asszonnyal már korábban fölvettem ez ügyben a kapcsolat, 
érdekközösség lévén természetesen támogatják ezt ők is, hiszen ez a bajaiaknak az érdekét 
szolgálná. 13-ban 4 vonatpár volt, 21-ben már csak 1 és 21-ben ezt érdekes módon sikerült 
megszüntetni, tehát az előterjesztésem elsősorban arra vonatkozik, hogy ez a 
vonatközlekedés álljon vissza, meggyőződésem, hogy ez mindenki érdeke, sokkal kevesebben 
használnánk autót, hogyha egy rugalmasabb, jobban tervezhető tömegközlekedés, és 
környezetkímélőbb tömegközlekedéssel válthatnánk. Ennek a javaslatnak még sarkalatos 
pontja egy késő esti járat, erre kísérlet korábban úgy tűnik nem volt, de az igény nagyon nagy, 
tehát 2 nap alatt én végeztem egy közvélemény-kutatást, 1200 szavazat és több mint 200 
vélemény érkezett be, ezt most nem sorolom föl. Széles spektrumon mozgott, voltak ebbe 
egész komoly szakmai elemzések is, ez meghaladja az én ismereteim, de a lényeg az, hogy 
kezdeményezzük azt, mint önkormányzat. A MÁV most végez egy lakossági felmérést erre is, 
nagyon sokan reagáltak, kérjük vissza a Gemenc expressz nevű közvetlen járatainkat, benne 
kiemelten egy késő esti járattal, nyilván ez további egyeztetéseket igényel, újra kellene 
hangolni a Volánbuszt. Érvként elhangzott az a MÁV részéről, hogy azért nincs több járat, 
merthogy a busszal kiváltották. Nagyon sokan nem szívesen utaznak busszal, számos előnye 
van egy vasúti közlekedésnek, szélesebb kocsi, kényelmes mosdó és hadd ne soroljam, tehát 
egész más a komfortja egy normális IC minőségű vonatnak mint az autópályás busznak, ami 
szinte egyébként nagy fejlemény, hogy van ilyenünk, de önmagában ez nem oldja meg a 
problémát, tehát ez komoly lobbi tevékenységet vagy érdekképviseleti tevékenységet igényel, 
azt kérem a térség országgyűlési képviselőitől, vagy kérjük tőlük, hogy ebbe a dologba álljanak 
bele és a lakossági igényeknek álljanak az élére és próbálják meg a MÁV-nál elérni azt, hogy az 
egyszer, legalább a 100 évvel ezelőtti szolgáltatási színvonalra vissza kerülhessünk, mert 
Szekszárd sem akar egy másodrangú város lenni, 100 éve volt közvetlen vonat közlekedésünk,  
jelenleg nincs. 
 
Máté Péter frakcióvezető: Tisztelt Közgyűlés, nem végeztem közvélemény-kutatást, vonatra 
ültem, elmentem Szekszárdról Budapest Déli pályaudvarra néhány hónappal ezelőtt és a 
tapasztalat nem jó. Sárbogárdon az átszállásra 45 percet kellett várnunk, mert késett a vonat, 
a Sárbogárdi vasútállomás azt kell mondanom, hogy nívó alatti a szolgáltatása, egy 
italautomata nincs, egy büfé nincs, ehhez volt egy kávéautomata, semmi más, kisétáltam a 
benzinkútra egy üveg vizet venni, ami 300 méterre van. Azt kell mondanom, hogy támogatni 
kell azt, hogy Szekszárdról direkt egyenes járat legyen Budapestre, mert ez így nem 
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népszerűsíti a vasutat és szerintem nem jó. Az időponttal nekem nem volt problémám, az 
időpont az jónak tűnt, de miután késett, így elkéstem, végül is nem értem oda a célba, ahova 
kellett volna, úgyhogy ez az átszállással mindenképp gondot jelent, támogatom azt, hogy 
kezdeményezzünk Szekszárdról egy direkt vasúti járatot, menjen Budapest irányába nem egy, 
hanem több, hogy direktbe lehessen menni és ne kelljen átszállni. Köszönöm szépen!  
 
Gyurkovics János alpolgármester: Én annyit szeretnék elmondani itt a képviselő úr 
előterjesztése kapcsán, hogy erről beszéltünk előtte is, gyakorlatilag amikor először ez 
felvetődött megkerestük az illetékeseket, nem zárkóztak el tőle, azt mondták, hogy a technikai 
kivitelezés az megvan, megfelelő motorvonatot kell beállítani a közlekedés szempontjából, 
ami be mehet Budapestre és vissza és amit a Tamás elmondott az egy pozitív dolog volt, mert 
ők is azt javasolták, hogy minél többen regisztráljunk, minél szélesebb körben legyen és minél 
nagyobb kérés, az eleve másképp esik a latba, és hát én arra gondolok, hogy itt a 2 megyei 
jogú város összefogásával akkor bízzunk benne, hogy pozitív elbírálás alá esünk és akkor ezt a 
kérést a lakosság felé meg tudjuk oldani, én nekem is az a javaslatom, amit frakcióvezető úr 
itt elmondott, hogy fogadjuk el a határozati javaslatot, és hát meglátjuk, hogy milyen döntést 
tudunk majd elérni a későbbiek során és természetesen a folyamatos lobbitevékenységet azt 
kérjük mindenkitől. 
 
dr. Biró Gyula aljegyző: Tisztelt Közgyűlés! Én csak a határozat 2-es pontjára szeretnék egy 
iránymutatást kérni, a határidő július 21-ére, holnapra van meghatározva, én arra kérném 
képviselő úr segítségét, illetve a Magyar Károly igazgatóságvezető urat, mint általában a 
Városüzemeltetési Igazgatóság vezetőjét, hogy az ülés után akkor üljünk le és fogalmazzuk 
meg a felhívás szövegét, hogy pontosan mit is készítsünk és küldjünk be a minisztériumnak, 
köszönöm szépen. 
 
Illés Tamás képviselő: Köszönöm a szót, tehát majd még egyszer mondom, nem vagyok 
közlekedési szakértő és nem akarom ezt a vitát nagyon kinyitni, rengeteg aspektusa merült 
fel, a diákok speciális igényétől kezdve nagyon sok dolgot kért a lakosság, ebben a mini 
felmérésben benne volt az is, ahogy a határozatban és hogy Máté képviselőtársam elmondta, 
a Sárbogárdi vállalhatatlan állapot, vagy alacsony rámpák vannak, szűkek, baleset- és 
életveszélyes ott mozogni babakocsival vagy időseknek, egy horror ott az átszállás, de a 
szekszárdi pályaudvar is katasztrofális állapotban van, tehát arra is ráférne, itt tudjuk a 
pénzügyi helyzetét és a személyi problémáit a MÁV-nak, de ez most minket nem kell hogy 
meghasson, nagyon ráférne a városra, mind a villamosítás mind a pályaudvarnak a 
rendbetétele, de egy kicsit módosítanám a saját javaslatom, tennék egy konkrét javaslatot, és 
akkor ebből lehet nagy vita, hogy mikor jöjjön ez a járatpár. Minimum 2 járatpárt gondoltam, 
ugyanitt beleírtam egy 21:30-kor Budapestre menőt, amit próbáltam összesíteni ebből a sok 
igényből, az jött ki, hogy egy 7 illetve 15 órás Pestre induló járatot, ezt Bajáról ki kell számolni, 
mikor indulna, nyilván innen visszaszámolva viszonylag kevés megállóval, ezek gyorsvonatok 
lennének, Tolnát és Sárbogárdot kivéve nem nagyon állnának meg máshol, ezzel alig másfél 
óra alatt Pestre lehetne érni, visszafelé pedig egy 17, illetve egy 20 óra 15 perc, azt fenntartom, 
ez rendkívül fontos lenne, egy késő esti járat nagyon sok autóst megkímélne, mert a Pesti 
rendezvényekről nem lehet hazajutni jelenleg semmilyen módon, kénytelenek fölmenni ott 
csinálják a forgalmi dugót, parkolási nehézséget, tehát ez mindenkinek érdeke lenne, hogy egy 
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ilyen járat induljon, és hát időpontban meg nyilván lehet egy kicsit csúsztatni a 21-én, a MÁV 
zárja le a közvélemény-kutatást, azt gondolom, hogy a 2 város beleáll és majd augusztusba 
küld egy véleményt, azért azt nem hagyhatják ők sem figyelmen kívül, a magam nevében 
közgyűlési felhatalmazással, ezt a mostanit nyilván meg fogom írni és azt is, hogy várhatóak a 
város részéről ilyen állásfoglalások és nagyon remélem, hogy a Harangozó Tamás képviselő úr 
már mellé ált az ügynek, már ígért ez ügyben egy beadványt az Országgyűlésnek, én bízom 
benne, hogy lesz követő és a kormánypárti képviselő is támogatni fogja. Köszönöm! 
 
Murvai Árpád képviselő: Nem akarok közlekedés szakmai kérdésekkel foglalkozni, annyit 
szeretnék mondani, hogy amennyiben ezt sikeresen el tudjuk indítani, akkor azt tudatni kell a 
lakossággal, saját városunk lakóival, hogy egy 6-7 éves projektről van szó, nem máról-
holnapra, ez egy hosszú projekt. Köszönöm szépen! 
 
dr. Biró Gyula aljegyző: Az egyes pontban úgy vettem ki, hogy az Illés képviselő úr módosítója 
2 időpontot javasolna, fölfelé 7 órakor, illetve 15 órakor indulna és visszafelé, azt nem sikerült 
le jegyzeteljem, még egyszer tájékoztatna? 17 és 22:15, de természetesen ahogy mondta ugye 
ezek az időpontok azért nem bebetonozott időpontok lennének, hanem nyilván változhatnak 
valamilyen mértékben, illetve még azt kérném, hogy a 2. pontban akkor ne csak én legyek, 
mint felelős megjelölve, hanem akkor kérném Illés képviselő urat jelölje meg a közgyűlés, hogy 
az ülés után tényleg le tudjunk ülni és ezt a közleményt meg tudjuk fogalmazni. Köszönöm 
szépen. 
 
Illés Tamás képviselő: Rendben, egyszer már voltam vallásügyi megbízott, most vasútügyi is, 
természetesen, ha már elkezdtem, akkor vállalom, köszönöm. 
 
Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés, melynek 
létszáma 12 fő, 12 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta:  
(Faragó Zsolt képviselő elhagyta az üléstermet.) 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 301/2023. (VII.20.) 

határozata 
indítvány a Szekszárd és Budapest közötti közvetlen vonatközlekedés visszaállítására, 

közlekedésfejlesztésekre 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése  
  

1.     Felhívja és kéri a MÁV-START Zrt., és az Építési és Közlekedési Minisztérium 
vezetését, hogy a menetrendtervezet társadalmi vitájában vegye figyelembe a 
Szekszárd és Baja megyei jogú városok térségének lakossági igényeit, és késő esti 
járatokkal bővítve, haladéktalanul állítsa vissza a Szekszárd (Baja) és Budapest közötti 
közvetlen vasúti járatokat! Az esélyegyenlőség jegyében a 46-os vasútvonal 
vonzáskörzetében élő 130 ezer embernek ütemes menetrendbe épített, InterCity 
kocsikat is közlekedtető, átszállás nélküli gyorsvonatokra (Sugovica, Gemenc Expressz) 
van szüksége, amelyek Budapestről indulva néhány óránként járjanak Szekszárd (Baja) 
irányába, beleértve egy Budapestről 17:00 órakor és különösen egy 22:15-kor induló 
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„napzáró gyorsvonatot”, és Szekszárdról induló 07:00 és 15:00-ás járatokkal. 
Tanulmányi, üzleti és munkaügyekben sok szekszárdi, bajai és környékbeli lakos utazik 
vonattal a fővárosba, ami növelhető lenne az utazási szokások átalakításával, az 
autóforgalom csökkenésével tehermentesítené Budapestet, ha a fővárosi kulturális 
programokat beváró, késő esti járat kerülne beállításra. Kérjük, az új közvetlen 
járatokhoz a MÁV-VOLÁN menetrendek ismételt hozzáigazítását is!  
Kérjük, továbbá a szekszárdi pályaudvar soron kívüli korszerűsítését, a szükséges 
parkolók kialakítását, illetve a 40-es vonal folytatásaként, a 46-os vasútvonal mielőbbi 
villamosításának, műszaki felújításának megtervezését, és ezen a térség számára nagy 
fontosságú közlekedésfejlesztési beruházások rövid távra beütemezését! 
  
A szekszárdi közgyűlés kérést támogatja Baja MJV, Bátaszék és Tolna városvezetése. 
  
Felkéri mindhárom szekszárdi illetőségű országgyűlési képviselőt mindezen célok - 
közvetlen járatpárok visszaállítása, pályaudvar korszerűsítése, 46-os vonalszakasz 
villamosítása, korszerűsítése - hatékony érdekképviseletére! 
  

Határidő:        azonnal 
Felelős:          Gyurkovics János alpolgármester 

  
2.     felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy az 1. pontban megjelölt felhívást készítse és 
sürgőséggel jutassa el a MÁV-START Zrt.-nek és az Építési és Közlekedési 
Minisztériumnak.   
Ugyancsak jutassa el a Közgyűlés lobbizási kérését mindhárom szekszárdi illetőségű 
országgyűlési képviselőnek. 

  
Határidő:        2023. július 21. 
Felelős:          dr. Biró Gyula aljegyző, Illés Tamás képviselő 
 
Mivel egyéb kérdés, hozzászólás nem hangzott el, az alpolgármester 11 óra 19 perckor a 
nyilvános ülést berekeszti. 
 

K. m. f. 
 
Gyurkovics János  dr. Biró Gyula 

alpolgármester aljegyző 
 
 
Jegyzőkönyvet készítette:  
 
 
dr. Holczer Mónika  
igazgatóságvezető 
 


